
ZÁPIS Z X. VALNÉ HROMADY PRAŽSKÉHO RELIGIONISTICKÉHO SPOLKU:

Datum konání: 23.4.2014

Přítomní: Barbara Oudová Holcátová, Milan Kroulík, Barbora Sojková, Matouš Preininger, 
Barbora Ficková, Roman Galovič, Michal Čermák, Markéta Jakešová, Tereza Andršová, Petr 
Horáček, Tobiáš Kolmačka, Jan Kozák, Jakub Otčenášek, Jarmila Grimová, Milan Horňák, 
Táňa Válková, František Válek

Program:

1) Možnost prezentace religionistiky na Festivalu fantazie
Jan Kozák nabídl možnost účasti na Festivalu fantazie pro dva studenty religionistiky, 
kteří by měli zájem náš obor touto formou prezentovat, a vyzval všechny, ať se 
zamyslí, kdo by měl zájem.

2) Labyrint
Jan pozval na svůj projekt obnovy labyrintu na Děvíně, který se bude konat 8.5.

3) Religionistické saturnálie
Jan přišle rovněž s možností uspořádání religionistického svátku karnevalového typu, 
kde by byli pedagogové vystavováni studentským situacím. Otázka byla 
prodiskutována a ponechána otevřená.

4) Seznamovací kurz pro budoucí prváky
Byl vznesen dotaz, zda by byl někdo z přítomných studentů prvního ročníku ochoten 
se ujmout organizace seznamovací chaty, ale vzhledem k nedostatku zájemců a 
nízkému počtu přítomných prváků bylo dohodnuto, že Tereza dojde celou záležitost 
probrat s větší skupinou na Úvod do religionistiky.

5) Přednášky odborníků na náboženství mimo ÚFAR
Byla nabídnuta možnost pozvat externí odborníky na některé z témat, ke kterému 
nemají studenti ÚFARu přístup, aby nám představil stručný úvod do náboženství nebo 
metody, kterými se zabývá. Členové byli vyzváni, aby pokud vědí o někom, jehož 
přenáška by byla pro ostatní zajímavá, dali vědět, PRS se to pak pokusí zajistit.

6) Studentský seminář
Byl dán impuls ke znovuoživení studentského semináře. Do konce akademického roku 
se přihlásili s příspěvky čtyři členové: Roman, Barbora Sojková, Michal a Markéta 
Jakešová. Termíny budou ještě domluveny.
Na příští rok bylo jako rámcové téma pro ty semináře, které by spočívaly v četbě 
textů, vybráno‚ recepce textů v jednotlivých náboženských tradicích‘. Tento projekt 
by se měl začít rozbíhat v říjnu.
Tobiáš se také nabídl, že je ochoten s přípravou semináře pomoci.

7) Studentská vědecká konference
Byla připomenuta letošní SVK a studenti, především z nižších ročníků, byli vyzváni 
k účasti.
Zároveň byla nadnesena otázka příští SVK, kterou bude mít opět na starosti Praha. 
Barbora Sojková, Barbora Ficková a Tereza Andršová se přihlásily, že jsou ochotné si 



vzít na starost organizaci, přičemž obě Barbory projevily ochotu ujmout se psaní 
grantu.

8) Procházka po Santiniho stavbách v Praze
Tobiáš přišel s nabídkou procházky po Santiniho sakrálních stavbách v Praze, která 
byla obecně vřele přijata

9) Společná návštěva řeckokatolické mše
Tobiáš také připomněl zamýšlený projekt společné religionistické návštěvy 
řeckokatolické mše. Jan poté navrhl, že by se daly podobným způsobem navštívit i 
jiné bohoslužby, zmíněni byli například baptisté nebo mormoni.


